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Gasleiding Nord Stream 2  -  Ingebruikname

Om de capaciteit van Russische gastoeleveringen naar de Europese markt te verhogen, 
werd deze zomer de laatste hand gelegd aan de nieuwe gasleiding Nord Stream 2. Toch 
lijkt de timing van de eerste ingebruikname van de nieuwe pijplijn (oktober 2021) 
uitgesteld te worden nadat de Duitse netbeheerder Bundesnetzagentur liet weten dat het 
tot januari 2022 de tijd heeft om een vergunningsaanvraag voor de pijplijn te 
beoordelen.

Nu de gasprijzen sinds begin dit jaar zowaar verdubbeld zijn op de Europese markt, 
wordt in eerste instantie naar Rusland gekeken. De Russische gasproducent Gazprom zou 
namelijk de prijzen voor gas kunstmatig hoog houden om de druk op een snelle 
ingebruikname van Nord Stream 2 op te drijven. Vanuit het Europees Parlement werd al 
een oproep gelanceerd gericht aan de Europese Commissie om een onderzoek te openen 
naar mogelijke opzettelijke marktmanipulatie door Gazprom en de mogelijke schending 
van de Europese concurrentieregels.

1. Heeft de minister-president meer zicht op de laatste stand van zaken rond (de 
ingebruikname van) de gasleiding Nord Stream 2? Wat zijn de standpunten van de 
belangrijke actoren in dit dossier?

2. Wat is het standpunt van de Vlaamse Regering met betrekking tot (de 
ingebruikname van) de gasleiding Nord Stream 2? Hoe staat de minister-president 
tegenover de oproep om op Europees niveau een onderzoek op te starten tegen 
Gazprom? Welke acties heeft de minister-president in dit dossier al genomen om 
eventuele Vlaamse belangen aan te kaarten?
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1. Op 10 september jongstleden meldde Gazprom dat de werken aan de pijpleiding 
voltooid waren. Er is voor zover ik weet geen nieuwe datum vastgelegd voor de 
ingebruikname. 

De operator van de gasleiding moet nog door het ‘Bundesnetzagentur’, de Duitse 
regulator, gecertificeerd worden als netwerkoperator. De gaspijplijn moet ook 
technisch als volledig afgerond gecertificeerd worden en een verzekering 
onderschrijven vooraleer de commerciële transit van gas aangevat kan worden. 

Het ‘Bundesnetzagentur’ heeft tijd tot begin januari 2022 om een ontwerpbeslissing 
te nemen en deze aan de Europese Commissie over te maken. Wanneer de Europese 
Commissie die ontwerpbeslissing ontvangt, beschikt zij over twee maanden om haar 
advies aan het ‘Bundesnetzagentur’ over te maken. Deze termijn zou met twee 
bijkomende maanden kunnen worden verlengd onder bepaalde voorwaarden. 
Vervolgens zal de Duitse regulator een eindbeslissing kunnen nemen. Als we deze 
procedure in beschouwing nemen, betekent dit dat de gaspijplijn ten vroegste in de 
zomer van 2022 in gebruik zal kunnen genomen worden.

Zoals bekend, zijn - binnen de EU - Polen, de Baltische lidstaten, Frankrijk en in 
mindere mate Zweden kritisch voor het project. Wat derde landen betreft, hebben 
vooral de VS – die echter recent een ommekeer in hun beleid lieten optekenen door 
deelnemende bedrijven niet te sanctioneren – en Oekraïne kritiek geuit op het project 
vanuit geopolitiek oogpunt.

De Duitse regering heeft de pijpleiding tot nog toe geen halt toegeroepen. Wel is zij 
duidelijk van mening dat er verdere sancties kunnen komen tegen Rusland indien het 
de gasleiding gebruikt als geopolitiek wapen.

2. Wat de ingebruikname betreft, steunt de Vlaamse Regering de Europese Commissie 
aangaande de toepassing van de Europese energie- en mededingingsregels. Deze 
regelgeving stelt dat de productie, het vervoer en de handel van gas niet door één en 
dezelfde entiteit bedreven kunnen worden. Daarenboven moeten ook derden toegang 
kunnen krijgen tot de gaspijpleiding. 

Wat betreft de Vlaamse belangen inzake de energieprijzen: het aardgas dat in België 
verbruikt wordt, komt volgens de “Prospectieve studie over de 
aardgasbevoorradingszekerheid tot 2030-2035” van de federale overheid slechts in 
beperkte mate en indirect vanuit Rusland. Elke extra toevoer op korte termijn van 
aardgas naar West-Europa zal natuurlijk een positieve invloed hebben op de prijzen 
en de leveringszekerheid.

Vanuit Vlaanderen delen we uiteraard de grote bezorgdheid om de uitzonderlijk hoge 
energieprijzen voor deze winter. We ondersteunen de vraag aan de Europese 
Commissie voor een onderzoek naar de oorzaken van deze spectaculaire prijsstijging, 
waarbij alle mogelijke factoren in ogenschouw genomen worden. Daarnaast vragen 
we ook en vooral een analyse van de Europese Commissie om op korte termijn een 



antwoord te kunnen bieden op de uitzonderlijke prijsstijgingen van aardgas en ook 
elektriciteit.


